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Budapesten tanácskozott az OMBKE 114. Küldöttgyűlése

The 114th Assembly of Delegates of OMBKE met
in Budapest

Budapesten ülésezett az Országos Magyar Bányászati és Kohászati Egyesület 114. Küldöttgyűlése. A tanácskozás részt-
vevői meghallgatták az Elnökség elmúlt év munkájáról, gazdálkodásról, a korábban meghozott határozatok végre-
hajtásáról szóló beszámolóját. Döntöttek a 2023-as év terveiről, legfontosabb feladatairól. Új tagot választottak az 
Elnökségbe, és elfogadták a befektetési szabályzatot. Ezután kitüntetések átadására került sor.

Kulcsszavak: küldöttgyűlés, gazdálkodás, tervek, határozatok, kitüntetések

The 114th Assembly of Delegates of the Hungarian Mining and Metallurgical Society met in Budapest. The participants 
of the Assembly listened to the report on the work of the Presidium in the past year, the management and the implementa-
tion of the previously adopted resolutions. They decided on the plans and main tasks for 2023. A new member was elected 
to the Presidium and the investment rules were adopted. Afterwards, awards were presented.
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Üdvözlő szavakkal és a Himnusz eléneklésével vette 
kezdetét 2023. május 20-án Budapesten az Országos 
Magyar Bányászati és Kohászati Egyesület 114. Kül-
döttgyűlése.

Dr. Hatala Pál  elnök köszöntötte a megjelenteket, 
Egyesületünk küldötteit, tiszteleti tagjait, pártoló tag-
jait, a Miskolci Egyetem képviselőit, a Valétabizottsá-
gok képviselőit, a hatóságok képviselőit és meghívott 
vendégeinket, közöttük dr. Tolnay Lajos, exelnököt, 
tiszteletbeli elnököt, dr. Tardy Pál exelnököt, a Se-
niorok Tanácsa elnökét, Rabi Ferencet, a Bánya-, 
Energia- és Ipari Dolgozók Szakszervezetének elnö-
két, dr. Vigh Lászlót, a Magyar Öntészeti Szövetség 
elnökét, dr. Debreczeni Ákost, az OMBKE Felügyelő-
bizottságának elnökét.

Ezután Rabi Ferenc köszöntötte a tanácskozás 
résztvevőit. Bevezető szavaiban arról szólt: az elmúlt 
évtizedek mind azt bizonyították, hogy a bányaipar-
ban, a kohászatban munkát vállalók, az itt tudást 
szerzők és tovább adók azok, akik képesek arra, hogy 
jövőképet alkossanak a munkavállalók számára, jö-
vőképet alkossanak az iparnak és ezen belül termé-
szetesen az általunk nagyon fontosnak tartott szak-
területeknek. Hangsúlyozta, az OMBKE legnagyobb 
és legpozitívabb üzenete mindig az volt, hogy a fej-
lődéshez szükséges tudást összefogta és továbbította. 
De mindannyiunk számára nagy kihívás a következő 
időszakban: hogyan, milyen módon lehet ezeket az 
ismereteket majd megjeleníteni a gyakorlatban. Utalt 
arra, hogy az európai szintű új, kritikus nyersanyagok-

A tanácskozás a Himnusz eléneklésével kezdődött. Felvételünkön az Elnökség tagjai



3BÁNYÁSZATI ÉS KOHÁSZATI LAPOK 156. évfolyam, II. szám

megvalósult az új, egységes Bányászati és Kohászati 
Lapok, amely ezentúl csak digitálisan jelenik meg, és 
amelyet magas színvonalú tudományos lapként po-
zícionálunk – mondotta az elnök. Ezután arról szólt, 
hogy gyakorlatilag befejeztük a székház birtokba-
vételét, felújítását, a fűtési rendszer korszerűsítését. 
Összegezve: az Egyesületünk már a XXI. században 
elvárható módon működik.

Az előadást követően dr. Szombatfalvy Anna alel-
nök terjesztette elő az Elnökség beszámolóját.

Hangsúlyozta, hogy az OMBKE 2022-ben a köz-
hasznú szervezetekről szóló törvény és az Egyesület 
alapszabályában megfogalmazott előírások szerint 
működött. A 113. Küldöttgyűlés határozatai elfo-
gadták az Egyesület 2021. évi pénzügyi beszámoló-
ját, közhasznúsági jelentését és a 2022. évi tervet. A 
Küldöttgyűlés két olyan határozatot is hozott, melyek 
az Elnökségtől intézkedéseket igényeltek. Idézte a 
határozatokat: „A Küldöttgyűlés felkéri az Elnöksé-
get, hogy a szakosztályokra vonatkozó éves költség-
tervek elkészítésének rendjét dolgozza ki, és fogadja 
el legkésőbb 2022. október 31-ig.” A testület a ha-
tározatot végrehajtotta, és a 2023. évi pénzügyi terv 
ennek megfelelően készült el. A másik határozat így 
szólt: „A Küldöttgyűlés elfogadja a BKL Bányászat 
és BKL Kőolaj és Földgáz Szerkesztőbizottságok 
összevonásáról szóló előterjesztést, és a BKL Kőolaj 
és Földgáz beolvadását a BKL Bányászat lapba.” Az 
Elnökség a határozatot végrehajtotta.

Ezt követően dr. Szombatfalvy Anna az elmúlt 
esztendő legjelentősebb feladatairól adott számve-
tést. Úgy értékelte: az elmúlt év legfontosabb felada-
ta az új alapszabályhoz illeszkedő SZMSZ tervezet 
elkészítése és véglegesítése volt. Az Alapszabály 

Dr. Szombatfalvy Anna terjesztette elő az Elnökség beszá-
molóját

ról szóló szabályozás lehetőséget teremt arra, hogy 
modernizálva a bányaipar megújuljon. A kérdés az, 
hogy ki tudjuk-e, ki lehet-e használni ezt a lehetősé-
get. Megjegyezte, vannak olyan kihívások is, amelyek 
közösek, ilyen például az MVM Mátra Energia Zrt. 
munkavállalói ról történő gondoskodás, ennek kapcsán 
három európai projektet bonyolítottak le. Egy GINOP 
projektet, a közelmúltban Start szakértők jártak az Eu-
rópai Bizottságtól a cégnél, és folyik egy LIFE prog-
ram is. Ezeknek a programoknak az a célja, hogy igaz-
ságos legyen az átmenet, ugyanakkor az is kihívás, 
hogy miként lehet megőrizni vagy meg lehet-e egy-
általán őrizni a szénre, lignitre épülő villamos áram 
termelést. Az önök szaktudása, tapasztalata – mondot-
ta – hozzájárulhat ahhoz, hogy az energiaellátásban 
biztonság lehessen, hogy a kohászati tevékenységhez 
legyen energia, és az új beruházásokhoz, amelyeket 
most terveznek, legyen villamosenergia-háttér és 
- ellátás. Hangsúlyozta, abban reménykedik, hogy ez 
a közös munka közös eredményt hoz, munkahelyeket 
őriz meg, munkahelyeket teremt, és képesek leszünk 
akár együttesen is arra, hogy tudjunk sikereket elér-
ni. Itt szeretném megköszönni – emelte ki –, hogy az 
OMBKE választott vezetői részt vettek két konferen-
ciánkon, és úgy gondolom, hogy a hozzászólásukkal 
segítették az eredményes munkavégezést. A tanácsko-
zás fő témája éppen a villamosenergia-iparban történő 
igazságos átmenet volt. Mondandóját azzal zárta: azt 
kívánom, hogy jó egészségben nagyon sokáig tudja-
nak még együtt dolgozni, és tudjunk közösen eredmé-
nyeket elérni. Ehhez kívánok: Jó szerencsét!

A köszöntőt követően a Küldöttgyűlés megvá-
lasztotta a tanácskozás tisztségviselőit. Izing Ferenc, 
a Mandátum és Szavazatszámláló Bizottság elnöke 
elmondta, hogy a hetvenhat jelen lévő küldött rész-
vételével az ülés határozatképesen kezdheti meg mun-
káját.

A napirendek elfogadása után a kegyelet percei 
következtek, az elhunyt tagtársakról emlékeztek meg 
a konferencia résztvevői, majd dr. Hatala Pál elnök 
megnyitóbeszéde következett. Az OMBKE elnöke 
kiemelte: az elmúlt évben mintegy 125 rendezvényt 
tartottunk. Az esztendőt a választmány Péch An-
tal-emlékévnek nyilvánította, számos programmal és 
rendezvénnyel emlékeztünk meg Péch Antalról, és 
„Péch Antal emlékezete” címmel könyvet is kiadott 
az Egyesület.

A tisztújítást követően az új alapszabály szerint 
az Egyesületet két küldöttgyűlés között az Elnökség 
irányítja. Dr. Hatala Pál úgy értékelte: az Elnökség 
jól működik, sikerült az SzMSz-t is létrehozni, ami 
régi hiányt pótolva megteremti a szakosztályok és he-
lyi szervezetek fi nanszírozását is. Jelentős változáson 
ment át a Bányászati és Kohászati Lapok (BKL). A 
többszöri átszervezést és összevonást követően idén 
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Bizottság és a szakosztályok több körben egyeztet-
tek tartalmi kérdésekről. Szólt a BKL létrehozásához 
szükséges tennivalókról. Kiemelte, mivel a BKL Bá-
nyászat egyetlen lapszáma sem jelent meg nyom-
tatott formában 2022-ben, s a BKL Kohászatnak is 
csak egy lapszáma jelent meg nyomtatásban, így az 
Elnökség 2023. január 25-én úgy határozott, hogy a 
BKL előfi zetőit (93 tagtárs) úgy kompenzálja, hogy 
a BKL Kohászat előfi zetői részére az idei tagdíjuk-
ba 4 500 Ft-ot, a BKL Bányászat előfi zetői esetében 
6 000 Ft-ot beszámítunk. A lapok újbóli összevonása, 
valamint csak digitális megjelentetése fő indokaként 
egyértelműen a nyomtatási költségek jelentős emel-
kedését kell megemlíteni. Csak az arányokat tekint-
ve is fi gyelemre méltó, hogy a nyomtatott lapok 10 
millió Ft feletti éves költséggel járnának, s hozzáve-
tőlegesen ennyi az Egyesület éves tagdíjbevétele. Ez 
a költség az infl áció, az energia ára és a papír árának 
brutális növekedésével még tovább emelkedne. Az 
új, összevont BKL felelős szerkesztői posztjára kiírt 
és többször meghosszabbított pályázat nyertese végül 
a Kiadói Bizottság javaslata és az Elnökség döntése 
alapján Hajnal József okleveles kohómérnök lett. Az 
új felelős szerkesztővel egyetértésben az OMBKE 
Kiadói Bizottsága 2023. április 13-ára összehívta a 
BKL új Szerkesztőbizottságának alakuló ülését. Ez-
zel megkezdődött az új felállás szerinti munka, remé-
nyeink szerint elősegítve, hogy a nagy elődünk, Péch 
Antal által 1868-ban alapított Bányászati és Kohá-
szati Lapok a jövőben is a 155 éves dicső múltjához 
méltó színvonalú tudományos lapként jelenhessen 
meg, ezentúl digitális formában – mondotta dr. Szom-
batfalvy Anna, majd azzal folytatta, hogy az egye-
sület napi-heti híreinek közlését – két és fél év után 
bízvást mondhatjuk, hogy sikerrel – teljes mértékben 
átvette a Hírlevél. A BKL-ben ezentúl csak tudomá-
nyos cikkek jelennek meg. Az egyesületi „médiamix” 

további fontos eleme az új honlap, mely www. ombke.
hu webcímen érhető el. Az új honlap már a jelen legi 
modern elvárásoknak is megfelel, reszponzív fe-
lületének köszönhetően minden digitális eszközön 
(számítógép, mobiltelefon, tablet) egyaránt tökéletes 
megjelenést biztosít. A honlap felületébe integráltuk 
az új, online tagnyilvántartó rendszert is. A Hírlevél 
tagságnak történő közvetlen kiküldését is a honlapról 
lehet indítani.

Az alelnök ezután külhoni eseményekről szólt. 
Megemlítette, hogy a Selmecbányai Szalamander 
mind 2020-ban, mind 2021-ben elmaradt a pandémia 
miatt. Viszont tavaly már a megszokott módon tud-
tunk részt venni a selmeci Szalamander felvonuláson 
és annak nagy keretrendezvényén, az Európai Knap-
pentagon szeptember 7. és 11. között.

Az Elnökség kitüntetések odaítéléséről, valamint 
új tiszteleti tagunk küldöttgyűlésre való előterjeszté-
séről is határozott.

Az Egyesület pénzügyi helyzetét az Elnökség, a 
Felügyelőbizottság és a könyvvizsgáló rendszeresen 
elemezte, majd döntött a 2022. évi mérleg és közhasz-
núsági jelentés küldöttgyűlés elé terjesztéséről, hogy 
a testület azt jóváhagyja. Hasonlóképp döntött a 2023. 
évre vonatkozó gazdálkodási terv küldöttgyűlés elé 
terjesztéséről, összhangban a Felügyelőbizottság és a 
könyvvizsgáló véleményével.

Ezt követően az alelnök a taglétszám alakulását 
elemezte. Tavaly december 31-én az Egyesületnek 
2337 tagja volt. Ez 44 fővel meghaladja az előző év 
végi taglétszámot. Ennek ellenére továbbra is jelentős 
problémát jelent az, hogy a tagok számottevő része 
nem fi zette be a tagdíját. 2022. 12. 31-ig mindösszesen 
1377 tagtársunk fi zette ki a 2022 évi tagdíját. 2023. 
május 16-ig további 97 tagtársunk rendezte elmara-
dását, ezzel együtt összesen 1477 tagtársunk fi zette 
meg az előző évi tagdíját. Az új alapszabály előírása 

A tanácskozás résztvevői
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szerint, akinek az előző évről tagdíjelmaradása van, 
meg kell szüntetnünk a tagságukat! Ezért ismételten 
felhívjuk a szakosztályok és helyi szervezetek fi gyel-
mét, hogy egyeztessenek a nem fi zető tagjaikkal.

A tagság életkor szerint megoszlását az alelnök ál-
tal bemutatott táblázat ismerteti.

hogy a 60 év alatti korcsoport létszáma is nőtt, ami 
az új belépőknek köszönhető. Legidősebb tagunk 
Mé száros Lászlóné, a Bányászati Szakosztály tag-
ja 1924. április 8-án született. Dr. Pilissy Lajos, aki 
az Ön tészeti Szakosztály tagja, 1925-ben született, 
és legrégebbi tagja Egyesületünknek, 1948-ban lé-
pett be! A magas életkor, a hosszú egyesületi tagság 
tiszteletet érdemel… Köszöntsük őket: Vivát! Vivát! 
Vivát!”

Dr. Szombatfalvy Anna az Egyesület gazdálkodá-
sával kapcsolatban elmondta, hogy az egyéni tag-
díjbevételek a tervhez képest jelentősen nőttek, ami 
alapvetően az elmaradt tagdíjak befi zetése érdekében 
intézett többszöri felhívásunknak köszönhető. Tavaly 
a személyi jövedelemadó egy százalékából származó 
bevételünk ismét meghaladta – ha minimálisan is – 
az egymillió Ft-ot. Hangsúlyozta: továbbra is kérjük 
aktív dolgozó tagtársainkat, hogy az egy százalék át-
utalásával, valamennyien tiszteljék meg az Egyesüle-
tünket a jövőben. A pártoló tagdíjak összege nőtt, ez 
részben a MOL befi zetése átsorolásának köszönhető. 
A rendezvények bevételei és a rendezvényekhez köt-
hető támogatások összességében jelentősen nőttek 
mind a tervhez, mind az előző évi tényhez viszonyít-
va. A legnagyobb súllyal a sikeres tatabányai BKET-
nek, valamint a Kő- és Kavicsbányász Napoknak és 
az Országos Bányászati Konferenciának köszönhető. 
Összességében sikerült tízmillió Ft-tal túlszárnyal-
ni a tervben szereplő bevételeket. Ami a kiadásokat 
illeti, elmondta, hogy a célzott kiadások összege 
összes ségében kevéssel maradt el a tervtől, de ez fő-
leg annak köszönhető, hogy az elmúlt évben csak a 
BKL Ko hászat I. száma jelent meg nyomtatva, limi-
tált példányszámmal (150 példány). Ezzel szemben az 
események kiadásai, a sok sikeres rendezvény miatt 
nőttek. A közös költség típusú kiadások alapvetően 
harmonizálnak a tervvel, de így is közel négymillió Ft 
megtakarítást értünk el. Hangsúlyozta: összességében 
az Egyesület rekorderedményt ért el: 19 millió Ft-ot.

Életkor szerinti megoszlás 2020. 12. 31. 2021. 12. 31. 2022. 12. 31.

60 év alatt 891 815 844

60–69 év között 475 463 464

70–74 év között 323 352 267

75 év felett 723 663 762

OMBKE összesen: 2412 2293 2337

Ezután az alelnök elemzésében a következőket 
mondta: „Az Egyesület életkor szerinti megoszlásá-
nak táblázata azt mutatja, hogy a taglétszám enyhe 
emelkedése mellett csak a 75 év felettiek létszáma 
nőtt jelentősen, ami az egyesület átlagéletkorának a 
növekedéséből következik. Ennek ellenére biztató, 

A bevételekről szólva az alelnök kiemelte, hogy 
az Egyesület idei tervének elkészítésében már az El-
nökség által előírt „szakosztályi bontást” is tartalma-
zó sablont használták. A terv bázisául a 2022-es év 
tényszámait vették fi gyelembe, konzervatív módon, 
azzal a kiegészítéssel, hogy idén lényegesen kisebb 
tagdíjbevétellel számolunk, illetve értelemszerűen 
a BKET-val nem kalkuláltunk. Hangsúlyozta, hogy 
a kiadási oldalra is az a jellemző: alapvetően tavalyi 
tényértékeket vették bázisnak. Egyes költségelemek-
nél, (közüzemi, rendezvények kiadásai, bér) 16 száza-
lékos infl ációval számoltak.

Elmondta: négy BKL lap megjelenését tervezzük, 
ezért magasabb a tavalyi ténynél a terv. A rendezvé-
nyek kiadásainál ismét az előző évben nagy súllyal 
szereplő BKET nem jelenik meg. Végeredményben 
mintegy 4 millió Ft-os adózott eredménnyel számo-
lunk.

Az alelnök beszámolójában felsorolta a legfonto-
sabb tavalyi eseményeket. Ezek a következők voltak:

 Az Egyesület Választmánya a 2022-es évet 
Péch Antal-emlékévvé nyilvánította, és ennek 
keretében számos eseményen emlékeztünk 
meg, valamint kiadásra került a „Péch Antal 
emlékezete” c. könyv.
 06. 14.: Koszorúzás Péch Antal sírjánál, 
Selmecbányán
 06. 17–19.: XI. Országos Bányász-Kohász-
Erdész Találkozó Tatabányán
 06. 23.: A „200 éve született Péch Antal Kama-
ra Kiállítás” megnyitása és az erre az alkalom-
ra készült „Péch Antal Emlékezete” c. könyv 
bemutatója
 06. 24.: 125 éves az OMBKE Borsodi Helyi 
Szervezet Konferencia és Szakestély, Mis kolc-
tapolcán
 08. 26.: 85 éves volt a hazai iparszerű kőolaj-
kitermelés Magyarországon, emléknap zajlott, 
Bázakerettyén,
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 09. 07–11.: Európai Knappentag és Szalaman-
der ünnepségek, Selmecbányán
 10. 25.: A selmeci utód karok valétaelnökeinek 
és dékánjainak találkozója
 11. 09–11.: Országos Bányászati Konferencia 
Herceghalmon
 11. 25.: 130 éves az OMBKE és Péch An-
tal-emlékév lezárása, OMBKE Székházavató 
Szakestély
 12. 04.: Szent Borbála napi ökumenikus 
istentisztelet, Sziklakápolna, Budapest

Események 2023-ból
 02. 25–26.: OMBKE bál, Gyulán
 03. 06–08.: Kő- és Kavicsbányászati Napok 
Velencén
 03. 30–04. 02.: EMT XXIV. Bányászati, 
Kohászati és Földtani Konferencia Resica-
bányán

A Felügyelőbizottság jelentését dr. Debreczeni 
Ákos, a grémium elnöke terjesztette a Küldöttgyűlés 
elé. Elmondta, hogy a Felügyelőbizottság a 2022-es 
év gazdálkodásának ellenőrzése során az alábbi doku-
mentumokat tárgyalta meg:

 az Egyszerűsített éves beszámoló mérlegét,
 az Egyszerűsített éves beszámoló eredményki-
mutatását,
 a Kiegészítő mellékletet az egyszerűsített éves 
beszámolóhoz,
 a Kiegészítő mellékletet a közhasznúság bemu-
tatásához,
 a Független könyvvizsgálói jelentést.

A független könyvvizsgáló megállapította, hogy 
az egyszerűsített éves beszámoló megbízható és valós 
képet ad az egyesület 2022. december 31-én fenn álló 
vagyoni és pénzügyi helyzetéről. Az egyszerűsített 
mérleg és az eredménykimutatás szerint, az eszközök 
és a források egyező végösszege 167 729 000 Ft, a tár-
gyévi eredmény 19 105 000 Ft nyereség. Az eredmény 
teljes összege közhasznú tevékenységből származik. 
Az Egyesületnek a vállalkozási tevékenységből nem 
volt bevétele. A saját tőke 2022-ben 19 105 000 Ft-tal 
nőtt.

Dr. Debreczeni Ákos elmondta, hogy a Felügye-
lőbizottság javasolja a 2022-es pénzügyi év előzőek-
ben felsorolt dokumentumainak elfogadását. A testü-
let megvizsgálta a 2023-as pénzügyi tervet és az azt 
alátámasztó kalkulációkat. Megállapítjuk – mondotta 
–, hogy az egyesület vezetése az általa ismert adatok 
alapján igyekezett reális költségtervet készíteni. A 
gazdálkodás tervezett eredménye 3 861 247 Ft, amely 
tartalékot jelent váratlan pénzügyi események fedeze-
tére. Ezenkívül a szakosztályok is képeztek összesen 
2 652 300 Ft tartalékot, előre nem látható költsége-
ikre. Az idei költségvetés jelentős elmozdulás abba 
az irányba, hogy a szakosztályok, az alapszabálynak 
megfelelően, éves munkaprogram és költségterv alap-
ján működhessenek.

A Felügyelőbizottság javasolta a 2023. évi pénz-
ügyi terv elfogadását.

A tanácskozás következő napirendjeként dr. Len-
gyel Károly, az Alapszabály Bizottság elnöke mondta 
el előterjesztését. Hangsúlyozta: az Alapszabály 9. § 
(8) j) pontja szerint az Egyesület küldöttgyűlésének 
kizárólagos hatáskörébe tartozik – a Felügyelőbizott-
ság egyetértésével – egy olyan szabályzat jóváhagyá-
sa, amely biztosítja az Egyesület likvid pénzeszközé-
nek alacsony kockázatú, de jó jövedelmet biztosító, 
hosszú távú, lehetőleg diverzifi kált, biztonságos be-
fektetését, segítve a működőképesség megőrzését és 
szem előtt tartva közhasznú céljaink megvalósítását.

A Küldöttgyűlés küldöttjeinek rendelkezésére áll 
az Elnökség által jóváhagyott és a Felügyelőbizottság 
által támogatott javaslat, amely tartalmazza a szabá-
lyozás, a befektetési tevékenység célját, a befektetés 
során alkalmazandó alapelveket, a hosszú távú, egy 
éven túli befektetések típusait, részletesen felsorolva 
az általunk igénybe vehető, illetve tiltott befektetése-
ket, a hosszú távú befektetések devizanemét, a rövid 
távú, igazából a likviditást támogató befektetéseket és 
azok devizanemét, a Küldöttgyűlésre, az Elnökségre 
és az egyesületi igazgatóra vonatkozó döntési hatás-
köröket és felelősséget, végül az egyesületi igazgatót, 
a Felügyelőbizottságot, az Elnökséget és a Küldött-
gyűlést érintő jelentési rendszert. Úgy vélte, hogy a 
dokumentum imént felsorolt tartalma biztosítja az 
Egyesület pénzeszközének megfontolt, felelősség-

Dr. Debreczeni Ákos a Felügyelőbizottság elnöke
a gazdálkodást értékelte
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teljes kezelését és annak teljes körű ellenőrzését. A 
szabályzat elfogadása azért is időszerű, mert a folyó-
számlakamatok említésre sem méltó értékek, az ext-
rém magas infl áció pedig jelentős mértékben erodálja 
a nem lekötött, befektetett pénzeszközöket. Ezután 
javasolta a Küldöttgyűlésnek a befektetési szabályzat 
elfogadását.

Ezután hozzászólások következtek az elhangzott 
témakörök sorrendjében, majd dr. Hatala Pál, az 
Egyesület elnöke felkérte Nagyné Halász Erzsébetet, 
s az általa vezetett Határozatszövegező Bizottságot, 
hogy a testület kezdje meg a munkáját, és készítse el a 
határozati javaslat szövegét.

A Küldöttgyűlés munkája ünnepi aktussal folyta-
tódott, dr. Szombatfalvy Anna ismertette az Elnökség 
javaslatát a „Tiszteleti tag” kitüntető címre. Ennek ér-
telmében a Küldöttgyűlés Sipos István kohómérnököt 
tiszteleti taggá választotta.

Ezt követően dr. Dúl Jenő, a Jelölőbizottság elnö-
ke elmondta, minthogy Törő György lemondott elnök-
ségi tagságáról, a testületbe új tagot kell választania a 
Küldöttgyűlésnek. A jelölés szerint Kovácsics Árpád 
neve került fel a szavazólistára, melyről a konferencia 
nyílt szavazással döntött is.

Ezt követően szünetre vonultak a küldöttek, majd 
ünnepélyes aktussal folytatódott a tanácskozás. Ki-
tüntetések átadása következett. Az elismeréseket dr. 
Hatala Pál elnök és dr. Szombatfalvy Anna alelnök 
nyújtotta át a kitüntetetteknek.

Péch Antal-emlékérmet kapott:
Balogh Csaba geológus technikus
Boa Márton kőolaj technikus
Csath Béla okl. bányamérnök
Dr. Havasi István okl. bányamérnök

Dr. Lengyel Károly a befektetési szabályzat elfogadást 
javasolta

Társalgás a szünetben
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Munkáját Kerpely Antal-emlékéremmel jutalmaz-
ták:
Boros Árpád kohógépész üzemmérnöknek
Penk Márton okl. kohómérnöknek

Christoph Traugott Delius-emlékéremmel jutal-
mazták:
Dr. Réger Mihály okl. kohómérnököt

Zsigmondy Vilmos-emlékérmet kapott:
Dr. Komornoki László Péter okl. gázmérnök

Az Egyesület „Kiemelkedő Támogatója” címet 
kapta:
Dr. Sándor József okl. kohómérnök
Dr. Tolnay Lajos okl. kohómérnök,

mérnök közgazdász

Az év bányászati-kohászati kiállítóhelye lett:
Oroszlányi Bányászati Múzeum

Az 50 éves tagságáért egyesületi kitűzőt kapott:
Annus János geológus technikus
Bánhegyesi Attila János okl. kohómérnök
Blaha Béla okl. bányaművelő mérnök
Blaha István okl. olajmérnök
Breuer János okl. bányaművelő mérnök
Dr. Buza Gábor okl. kohómérnök
Dr. Buzáné Dénes Margit okl. kohómérnök

Dr. Farkas Géza okl. bányagépész és
bányavillamos mérnök 

Fehérvári István okl. villamosmérnök
Dr. Hári László okl. kohómérnök
Jeney Zsigmond okl. olajmérnök
Kántor Miklós okl. villamosmérnök
Dr. Lakner József okl. fi zikus
Lauday Miklós okl. bányamérnök
Orosz Géza villamosipari technikus
ifj. Sztermen Gusztáv okl. bányaművelő mérnök
Dr. Szücs László okl. kohómérnök
Tóth László okl. kohász üzemmérnök
Turi Gyula okl. bányaművelő mérnök
Tüske István bányaipari technikus
Ulrich József okl. bányamérnök
Varga Tibor bányaipari technikus
Vas László okl. bányamérnök
ifj. Vass László okl. bányamérnök

Egyesületi emlékplakettet kapott:
Bánfai Sándor földtudományi mérnök
Csiky Emil okl. bányamérnök
Csordás Ottó okl. bányamérnök
Dr. Hegedűs Balázs jogász
Kovács József bányagépész technikus
Lukács Ottó okl. gázmérnök
Nagy Sándor mérnök informatikus, tanár
Németh Zoltán okl. olajmérnök

Az Egyesület „Kiemelt Támogatója” címet kapta dr. Tol-
nay Lajos. Képünkön dr. Hatala Pál az elismerés laudá-

cióját ismerteti
Egyesületi emlékplakett kitüntetést kapott Pintér Mária 

rendezvényszervező
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Pintér Mária kulturális rendezvény-
szervező

Dr. Riedl István okl. bányaművelőmérnök, 
jogász

Szabó András olvasztár

Egyesületi oklevél elismerésben részesült:
Drotár István aknász technikus
Gyurcsik Péter okl. bányamérnök
Hartyán Csaba elektroműszerész
Kisné Cseh Julianna régész, történelemtanár

A kitüntetések átadását követően Nagyné Halász 
Erzsébet ismertette a határozati javaslatokat.

A Küldöttgyűlés részére a következő határozatok 
kerültek előterjesztésre:

 1-114/2023. (05.20.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadja az OMBKE 2022. 
évről szóló közhasznúsági jelentését.
 2-114/2023. (05.20.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadja az OMBKE 2022. 

évről szóló számviteli beszámolóját és a mér-
leget.
 3-114/2023. (05.20.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadja a Felügyelőbizott-
ság jelentését az OMBKE 2022. évi tevékeny-
ségéről.
 4-114/2023. (05.20.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadja az OMBKE 2023. 
évi gazdálkodásáról szóló tervet.
 5-114/2023. (05.20.) számú határozat:
A Küldöttgyűlés elfogadja az egyesület befek-
tetési szabályzatát

Izing Ferenc, a Mandátum és Szavazatszámláló 
Bizottság elnöke bejelentette, hogy a Küldöttgyűlés 
határozatképessége fennáll. Így az OMBKE 114.  Kül-
döttgyűlése az előterjesztett határozatokat egyhangú-
lag, tartózkodás és ellenszavazat nélkül elfogadta.

Az OMBKE Elnökség új tagja Kovácsics Árpád 
okleveles bányamérnök lett.

A tanácskozás az erdész, a bányász és a kohász him-
nuszok eléneklésével ért véget.

Szavaz a 114. Küldöttgyűlés


